

mycoses

Diagnosis, Therapy and Prophylaxis of Fungal Diseases

Official Publication of Deutschsprachige Mykologische Gesellschaft

VOLUME 45

OCTOBER 2002

NUMBER 8

CONTENTS/INHALTSVERZEICHNIS

EDITORIAL

- M. Niewerth, H. C. Korting.** *Candida albicans* and the principle of opportunism. An essay
Candida albicans und das Prinzip des Opportunismus.
Ein Essay 253

ORIGINAL ARTICLES/ORIGINALARBEITEN

- G. S. de Hoog, R. Horré.** Molecular taxonomy of the *Alternaria* and *Ulocladium* species from humans and their identification in the routine laboratory
Molekulare Taxonomie humaner Isolate von *Alternaria*- und *Ulocladium*-Arten und ihre Identifizierung im Routinelabor 259

- R. Kano, A. Hirai, A. Hasegawa.** Chitin synthase 1 gene of *Arthroderma benhamiae* isolates in Japan
Chitinsynthase-1-Gen bei *Arthroderma benhamiae*-Isolaten in Japan 277

- P. L. Roomiany, R. C. Axtell, G. M. Scalarone.** Comparison of seven *Blastomyces dermatitidis* antigens for the detection of antibodies in humans with occupationally acquired blastomycosis
Vergleich von sieben *Blastomyces dermatitidis*-Antigenen zum Antikörpernachweis bei Menschen mit beruflich erworbener Blastomykose 282

- M. Kami, Y. Kishi, T. Hamaki, M. Kawabata, T. Kashima, T. Masumoto, Y. Oki, Y. Tanaka, S. Sawada, U. Machida, K. Ohtomo, Y. Kanda, H. Hirai, Y. Mutou.** The value of the chest computed tomography halo sign in the diagnosis of invasive pulmonary aspergillosis. An autopsy-based retrospective study of 48 patients
Der Wert der Halozeichen der Thorax-Computertomographie für die Diagnose der invasiven pulmonalen Aspergillose: Eine Retrospektive der Autopsiebefunde von 48 Patienten 287

- A. Chakrabarti, S. Sethi, D. S. V. Raman, D. Behera.** Eight-year study of allergic bronchopulmonary aspergillosis in an Indian teaching hospital
Acht-Jahres-Studie zur allergischen bronchopulmonalen Aspergillose in einem indischen Lehrkrankenhaus 295

- S. Makihira, H. Nikawa, M. Nishimura, H. Egusa, S. Sadamori, R. P. Rahayu, H. Nishimura, T. Hamada.** Impact of components of denture acrylic resin on gingival cell growth and sensitivity to *Candida albicans* adhesion
Der Einfluss von Acrylharzbestandteilen von Zahnprothesen auf das Wachstum von Mundschleimhautzellen und deren Adhärenzfähigkeit für *Candida albicans* 300

- J. C. Pinho Resende, M. A. de Resende, J. L. Saliba.** Prevalence of *Candida* spp. in hospitalized patients and their risk factors
Vorkommen von *Candida*-Arten bei Krankenhaus-Patienten und damit verbundene Risiko-Faktoren 306

- J. M. Torres-Rodríguez, Y. Morera, T. Baró, O. López, C. Alía, T. Jiménez.** *In vitro* susceptibility of *Cryptococcus neoformans* serotypes to GM 237354 derivative of the sordarin class
Empfindlichkeit von *Cryptococcus neoformans*-Serotypen *in vitro* für das Sordarin-Derivat GM 237354 313

- A. del Palacio, M. S. Cuétara, M. J. López-Suso, E. Amor, M. Garau.** Randomized prospective comparative study: short-term treatment with ciclopiroxolamine (cream and solution) versus boric acid in the treatment of otomycosis
Randomisierte prospektive Vergleichsstudie zur Kurzbehandlung der Otomykose mit Ciclopiroxolamin (Creme und Lösung) versus Borsäure 317